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AI Mnohí ľudia dnes pochybujú o existencii akejkoľvek objektívnej a 
univerzálnej pravdy. Existuje predstava, že pravda nie je niečo vopred 
dané, čo treba objaviť, ale niečo, čo treba v každej oblasti vytvoriť. 
Kritériom pravdy v súčasnej spoločnosti je buď užitočnosť alebo 
prospešnosť, alebo dosiahnutá dohoda. Pravdivé je jednoducho to, na 
čom sa zhodne väčšina spoločnosti alebo na čom sa dohodne 
parlamentná väčšina. Akoby sa väčšina nemohla mýliť. Toto nás, 
samozrejme, neuspokojuje, pretože túžime po pravde, ktorá je 
objektívna, univerzálna a platí pre všetkých. Kde ju však máme 
hľadať? 
KE Dnešné dlhé evanjelium nám dáva kľúč k odpovedi. Ježiš hovorí 
Samaritánke: "Ale prichádza hodina, ba už je tu, keď sa praví ctitelia 
budú klaňať Otcovi v Duchu a pravde. Lebo sám Otec hľadá takých 
ctiteľov. Boh je Duch a tí, čo sa mu klaňajú, musia sa mu klaňať 
v Duchu a pravde.“  
DI Evanjelium nám ukazuje hľadajúceho človeka - smädnú ženu. Hoci 
na prvý pohľad túži po vode, podľa tradície Jána evanjelistu je 
symbolom človeka, ktorý túži po zmysle života, po pravde života. Ježiš 
jej túto pravdu zjavuje s úžasnou trpezlivosťou a láskou. Žena na to 
reaguje s nadšením a vierou. 
PAR Dejiny ľudstva sú plné hľadania pravdy a zmyslu života. V 
posledných storočiach sa však túžba po hľadaní pravdy začala meniť. 
Zaujímavo to opisuje kardinál Jozef Ratzinger /18. apríla 2005/: "Koľko 
závanov rôznych ideológií sme poznali v posledných desaťročiach, 
koľko ideologických prúdov, koľko módnych trendov. Relativizmus - 
teda nechať sa zmietať a unášať vetrom kadejakého učenia - sa zdá 
byť jediným postojom zodpovedajúcim znameniu našej doby. 
Nastoľuje sa diktatúra relativizmu, ktorá nič neuznáva za definitívne a 
ako jediné meradlo ponecháva vlastné ego a jeho chúťky. Na druhej 
strane my kresťania máme iné meradlo: Božieho Syna, pravého 
človeka. Zrelá viera je taká viera, ktorá nesleduje vlny módy a 
najnovších správ; zrelá a vyzretá viera je hlboko zakorenená v 
priateľstve s Kristom. Toto priateľstvo nás otvára všetkému, čo je 
dobré, a dáva nám meradlo na rozlišovanie medzi pravdou a 
falošnosťou, medzi klamstvom a pravdou. K tejto zrelej viere musíme 
dozrieť." 
MY Životné obrátenie Scotta Hahna je príkladom tohto hľadania a 
dozrievania. Opisuje ho vo svojej autobiografickej knihe Naša cesta 

do Katolíckej cirkvi. Píše: „Počas prvého ročníka strednej školy mi Boh 
poslal do cesty vysokoškoláka menom Jack. Bol vedúcim v skupine 
Young Life, čo je evanjelizačné hnutie. Čoskoro ma Jack pozval na 
ich stretnutia. Zdvorilo som odmietol. Jack mi však povedal, že na 
stretnutí bude Kathy. To bolo dievča, s ktorým som chodil. Prišiel som. 
Jack mal každý týždeň prednášku, v ktorej nám živo priblížil nejaký 
evanjeliový príbeh o Ježišovi. Potom nás konfrontoval s hlavným 
posolstvom evanjelií. Aby sme boli spasení, musíme ho prijať za 
svojho osobného Pána a Vykupiteľa. Počúval som tieto prednášky, 
ale neurobili na mňa veľký dojem. Nasledujúce stretnutie nás opäť 
vyzvalo, aby sme zaujali stanovisko. Povedal: - Ak ste v pokušení brať 
svoju lásku k Bohu na ľahkú váhu, znovu sa pozrite na kríž, pretože 
je to Božia láska, ktorá tam pre vás posiela Krista. - Až do tohto 
momentu som považoval Božiu lásku za niečo, čo zaváňalo 
sentimentalitou. Ale nech je kríž akýkoľvek, určite nie je 
sentimentálny. Potom nás vyzval, aby sme sa odovzdali Kristovi. Videl 
som, že viacerí moji rovesníci reagovali na toto pozvanie celkom 
pozitívne, ale ja som sa držal späť. Vrátil som sa domov s tým, že 
rozhodnutie odovzdať svoj život Kristovi odložím na neskôr. 
Medzitým som dostal dve knihy: Vedz, prečo veríš a K jadru 
kresťanstva. Jedného večera, asi o mesiac neskôr, som si prečítal 
celú prvú a niektoré časti druhej. Našiel som v nich odpovede na 
mnohé svoje otázky týkajúce sa evolúcie, existencie Boha, možnosti 
zázrakov, Kristovho zmŕtvychvstania a spoľahlivosti Písma. Boli asi 
dve hodiny v noci, keď som rozsvietil svetlo, prevrátil sa na bok a začal 
sa modliť: - Pane Ježišu, som hriešnik. Verím, že si zomrel, aby si ma 
zachránil. Chcem ti hneď teraz odovzdať svoj život. Amen. - Išiel som 
spať. Nepočul som žiadne anjelské chóry ani fanfáry, ani som necítil 
žiadne citové pohnutie. Ale ráno, keď som sa zobudil a uvidel tie dve 
knihy, spomenul som si na svoje rozhodnutie a modlitbu. Vedel som, 
že sa niečo zmenilo.“ 
ADE Pravda je pre človeka dobrom, ktoré mu umožňuje získať spásu 
a zároveň ho k nej približuje. Stretnutie s Kristom môže byť pre 
každého z nás zdrojom poznania pravdy a zmyslu života. Nebráňme 
sa tomu. Aj keď odmietneme, Ježiš na nás bude čakať ako na ženu 
pri studni, ako na Scotta Hahna v noci. Amen. 


